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A KENET A FEJEDRŐL EL NE FOGYATKOZZÉK 
Fábián Attila élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2024. március 17. 
 

Ma újra a Szent Szellemről szeretnék beszélni nektek. Szeretném folytatni azt a tanítás sorozatot, 
amit még december végén kezdtem el a Szent Szellem személyével, jellemével, munkájával 
kapcsolatban. Nem sorozatcím alatt vannak fenn ezek az interneten, ha visszakeresed őket, különálló 
tanításként találod meg. Lehet, hogy meg fogom őket sorszámozni, azt hiszem, ez már most a hatodik, 
amelyben a Szent Szellemmel foglalkozunk. 

A mai üzenetnek azt a címet adtam, hogy: A kenet a fejedről el ne fogyatkozzék. Nagyon-
nagyon jó üzenet ez, úgy gondolom, de nem azért jó üzenet, mert én mondom, mert ez nem az én 
üzenetem, ez Isten Igéje. A Szent Szellemről, az Ő kenetéről, a kenet működéséről szeretnék ma 
tanítani. Kicsit mélyebbre fogunk ásni az Igében, mert általában csak felületes ismeretünk van 
erről. Szeretném, ha az első, kezdő Igénkre mindjárt oda is lapoznánk, az Apostolok cselekedetei 
10. fejezet, 38-as Igéjére. Nagyon sok Igét hoztam mára, kérdés, hogy a végére jutok-e? Az 
biztos, hogy nem szeretném elsietni, elkapkodni, de biztos vagyok benne, hogy sokatok számára 
lesz egy-két új információ, olyan megközelítés, amire idáig még nem gondoltál, hogy ezt így is 
lehet gondolni, így is lehet érteni, hogy így is lehet erről beszélni. Az Apostolok cselekedetei 
10,38-ban azt mondja Isten Igéje: 

Apostolok cselekedetei 10,38. 
38. A názáreti Jézust, mint kené fel Őt az Isten Szent Szellemmel és erővel, aki széjjeljárt 

jót tévén és meggyógyítván mindeneket, kik az ördög elnyomása alatt voltak; mert az Isten 
volt Ővele. 

Ez az igevers rendkívül közismert a teljes evangéliumi körökben, mi is nagyon sokszor 
használtuk már. Veszélye az Igének, amit sokszor használunk, hogy van róla némi megértésünk, de 
nem megyünk mélyebbre a dologban. Ezt most igyekszünk kiküszöbölni és egy kicsit mélyebbre 
megyünk ebben az Igében. Szeretném, ha meglátnánk és együtt felismernénk azt, hogy ebben az 
egyetlenegy igeversben benne van a Szentháromság. Nem túl sok olyan igevers van, ahol egy Igén 
belül, egy mondaton belül mindhármukról, tehát a három isteni személyről szó van. Mert ugye azt 
olvastuk, hogy a „názáreti Jézust”, egyértelmű, kiről beszél. Nem a Barjézusról, nem a Gabriel 
Jesusról, vagy az akármilyen Jézusról, hiszen ma is vannak Jézus nevezetű emberek a Földön, de Ő a 
názáreti Jézus. A názáreti Jézus, aki az Isten Fia, aki nem csupán a názáreti Jézus, hanem Őt 
felkenték. Felkenték.  

Ki kente Őt fel? Az Isten kente fel Őt, az Atya Isten. Tehát Jézust felkeni az Isten és mivel keni 
fel? Szent Szellemmel és erővel. Sokat gondolkoztam ezen, hogy mi az, hogy Szent Szellemmel és 
erővel. Ez két különböző dolog? Van a Szent Szellem és van külön valami erő? Nem erről van szó, 
hanem itt hangsúlyozva van az, hogy ez az erő, ami itt szerepel a görögben, ez a dünamisz szó. 
Tehát a dünamisz a Szent Szellemre utal. Ha nagyon le akarnám sarkosítani és nagyon dobozba 
akarnám zárni és egy picit furcsán akarnám értelmezni az Igét, akkor mondhatnám azt, hogy felkené 
Őt Isten a Szent Szellemmel és Szent Szellemmel. Tehát ugyanarról van szó, csak itt hangsúlyozva 
van, hogy a Szent Szellem ereje volt a felkenetés egyik lényegi pontja és itt a következőkben meg is 
magyarázza ezt: „aki széjjeljárt jót tévén és meggyógyítván mindeneket, kik az ördög elnyomása 
alatt voltak; mert az Isten volt Ővele.”  

Tehát ez a felkenetés, ez a kenet arról szól, hogy valamilyen szolgálatra el lett hívva Jézus és ez 
a kenet tette Őt képessé arra, hogy ezt a szolgálatot betöltse. A szolgálata betöltésének része volt az, 
hogy betegekért imádkozott és azok a betegek meggyógyultak. Itt egyből látjuk, hogy a kenetnek, 
ennek a felkenetésnek az egyik jele, bizonyítéka az, hogy a betegek meggyógyulnak. Nagyon 
egyértelműen leírja itt az Ige. Nagyon sok téves elképzelést, sok vallásos dogmát azonnal 
keresztülhúz, hogy „széjjeljárt jót tévén”, erről az egy mondatról, egy hetet lehetne beszélni, hogy 
jót tett. Mi az, ami jó és mi az, ami rossz? El lehet ezen gondolkozni. Azon is el lehetne 
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gondolkozni, vajon miért vannak keresztény testvéreink, akik a jót rossznak mondják a rosszat meg 
jónak?  

De Jézus jót tett. A gyógyulás, a gyarapodás, az áldás, az, hogy felemel, hogy megsegít, hogy 
vigasztal, hogy feltámaszt, hogy megelevenít, ez jó dolog. A betegség a halál kapuja. A betegség 
rossz dolog. A betegség ellenség és a betegségre azt kellene mondanod, hogy: Pfuj! Ellenállok neked! 
Nem akarlak semmilyen szinten megtűrni az életemben! Mert Jézus így viszonyult hozzá. Nekem 
miért kellene másképpen? Sok keresztény pedig elfogadja: „Hát, ez Isten terve, akarata!”. Miért? 
Mert nem engedik, hogy az Ige befolyásolja őket. Inkább a vallásos hagyományok, a dogmák, a 
saját elképzelések, a tapasztalatok és mivel nem tudják megmagyarázni a dolgot, ezért hoznak saját 
fejből, egy ördögi ihletésre valami dogmát, ami alapján megmagyarázzák, hogy mi miért történik.  

De az Ige magyarázza meg azt, hogy mi miért történik. Jézus Isten visszatükröződése volt, van 
és lesz is mindig és Ő jót tett, „meggyógyítván mindeneket”. Nem meggyógyítván egyeseket, 
meggyógyítván, akit akart, meggyógyítván, aki megérdemelte, aki bűn nélküli volt, aki betöltötte a 
törvényt, aki bizonyos pontoknak megfelelt. Nem. Meggyógyítván mindeneket, s ez egyértelmű, 
akik az ördög elnyomása alatt voltak. Isten nem csinál olyat, hogy beteggé tesz, aztán utána 
meggyógyít, hogy az Ő neve felmagasztaltassék. A betegség az ördögtől ered és Isten soha nem fog 
olyat használni az érdekedben, ellenedre meg főleg nem, amitől Jézus megváltott, megszabadított. 
Ezek alaptézisek. Ezek fundamentumai a hitünknek és ha ezt nem tudod, ha ebben bizonytalan 
vagy, ha kérdés van benned ezzel kapcsolatban, akkor a hitedet ez aláaknázza, áthúzza, 
megkérdőjelezi, ha nem tudod, hogy Isten mit akar. Azt, hogy Isten mit akar, azt onnan tudod meg, 
hogy elolvasod a Bibliában. Nagyon sok mindennel kapcsolatban Isten kijelentette, kinyilatkoztatta 
az Ő akaratát. Az egyik ilyen a gyógyulással kapcsolatban, hogy: Akarom, gyógyulj meg. Most! 
Nem majd. Most! Nem a betegséggel tanít vagy fenyít, hogy majd, ha ezt megtanultad, elég 
alázatos leszel, na, akkor majd, csak kicsit szenvedjél, hogy tudd meg azért, hogy rosszul 
viselkedtél. Ez nem igaz! Ez egy hazugság! Vagy te adnál egy nyirokrákot a gyermekednek 
ajándékba? Hogy na, most egy kicsit megfegyelmezlek, mert szófogadatlan voltál! Dehogyis! 
Istenről mégis ezt rengetegen így feltételezik. Na, de ne térjek el nagyon a témámtól, mert akkor 
nem érek a végére.  

Tehát az Igében azt olvassuk, „kik az ördög elnyomása alatt voltak; mert az Isten volt Ővele.” Sok 
kérdés felmerül. Isten velünk is ott van? Isten minket is felkent vajon, vagy mi az igazság? Meg-
néztem a görögben és a szótárban, hogy ez a szó, hogy „felken”, ez az Ige itt, mint egy cselekvő Ige, 
ez az Újszövetségben csupán öt helyen szerepel. Szeretném ezeket elmondani gyorsan, nem kell 
kivetíteni, csak hogy tudd, mert ismerős igehelyek ezek.  

Az egyik a Lukács 4,18-ban van, ahol Jézus a programbeszédét a szolgálata elején elmondja, és 
így szól: „Az Úrnak Szelleme van énrajtam, mivelhogy felkent engem”. Ismeritek az igehelyet, 
ugye? Ézsaiás prófétát idézi, az Ézsaiás 61-ben olvasható. (Ézs. 61,1–2.) 

Lukács 4,18. 
18. Az Úrnak Szelleme van énrajtam, mivelhogy felkent engem, hogy a szegényeknek az 

Evangéliumot hirdessem, elküldött, hogy a töredelmes szívűeket meggyógyítsam, hogy a 
foglyoknak szabadulást hirdessek és a vakok szemeinek megnyílását, hogy szabadon bocsássam 
a lesújtottakat, 

Aztán ott van az Apostolok cselekedetei 4,27-ben ez a szó, amikor Péter prédikál, és a sánta meg-
gyógyul, és miután üldözés éri, elkezdenek imádkozni együtt. Az ő imájában mondja azt, így 
hivatkozik a Jézusra, akit, Atyám, Te felkentél. Ez a második hely. 

Apostolok cselekedetei 4,27. 
27. Mert bizony egybegyűltek a Te szent Fiad, a Jézus ellen, akit felkentél, Heródes és 

Poncius Pilátus a pogányokkal és Izrael népével, 
A Zsidókhoz írt levél 1. fejezet 9-es versében van az az igehely, amit mindannyian ismertek, hogy:  
Zsidó 1,9. 
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9. Szeretted az igazságot és gyűlölted a hamisságot; annakokáért felkent téged az Isten, a te 
Istened, örömnek olajával a te társaid fölé. 

A negyedik, amit már felolvastam: Apostolok cselekedetei 10,38. Eddig az ötből négy mind, 
kivétel nélkül Jézusra mutat, hogy Jézust felkente, hogy Ő a felkent, de van egy igehely, a 
2Korinthus 1,21–22, amit felolvasok, kivetítünk, ami így szól: 

2Korinthus 1,21–22. 
21. Aki pedig minket veletek együtt Krisztusban megerősít és felken minket, az Isten az; 
22. Aki el is pecsételt minket, és a Szellemet, mint foglalót adta a mi szíveinkbe.  
Ez az öt igehely van, ahol ez a szó, hogy „felken”, mint Ige, mint cselekvő dolog szerepel az 

Újszövetségben. Ennek a szónak van egy főnévi változata is. Régebben, pár héttel ezelőtt volt erről 
szó. Ismeritek az Igét, az 1János 2,20-ban és az 1János 2,27-ben, hogy nektek kenetetek van a 
Szenttől és ti mindent tudtok. Az a kenet bennetek marad, de olvasom inkább, hogy ne tévesszem el: 

1János 2,20.  
20. És néktek kenetetek van a Szenttől, és mindent tudtok. 
Ez a szónak a főnévi része szerepel itt, illetve a 27-es vers: 
1János 2,27. 
27. És az a kenet, amelyet ti kaptatok tőle, bennetek marad, és így nincs szükségetek arra, 

hogy valaki tanítson titeket; hanem amint az a kenet megtanít titeket mindenre, úgy igaz is az, 
és nem hazugság, és amiként megtanított titeket, úgy maradjatok Őbenne. 

Látjuk-e, hogy amit felolvastam, itt ez az igehely úgy beszél a felkenetésről, tehát az 1János 2,20, 
hogy „nektek kenetetek van”, tehát ez már megvan, ez már megtörtént. Aztán a 27-es igevers azt 
mondja, hogy ez a kenet, amit „ti kaptatok”, ez már megtörtént. Ez már bennetek van. Ugyanakkor, 
amikor mint Ige szerepel a 2Korinthusi levélben, hogy aki minket veletek együtt Krisztusban 
megerősít és felken minket, az Isten az. Ez nem múlt idő. 

Ez jelen idő. Szeretném, ha látnád a lényeget és a különbséget! Ezt most láttam meg tegnap este 
az Igében, eddig ezt így nem figyeltem sosem, hogy van egy kenet, ami beléd kerül az újjászü-
letéskor és van egy kenet, amit ez követhet, aminek bizonyos értelemben csúnya szóval kifejezve 
vannak feltételei. Nem automatikusan a tiéd. Az ószövetségben a felkenetés minden esetben egy 
hivatali címet jelentett. Az ószövetségben a Szent Szellem rászállt azokra, akiket fölkentek 
valamilyen hivatalra. Ez a hivatal hármas volt, királyi fölkenetésről, papi fölkenetésről és prófétai 
fölkenetésről beszélünk, amikről mondhatjuk azt, hogy ezek címek, titulusok, megnevezések, 
hivatali pozíciók az ószövetségben. Ehhez képest az Újszövetség Igéje a Jelenések 1,6-ban például 
azt mondja: 

Jelenések 1,6. 
6. És tett minket királyokká és papokká az Ő Istenének és Atyjának: néki legyen dicsőség és 

hatalom mind örökkön örökké! Ámen. 
Tehát „tett minket királyokká és papokká”. Múlt idő. Mikor tett minket királyokká és papokká? 

Isten hogyan néz rád? Pap az, aki reverendát, papi ruhát visel, van neki egy teológiai végzettsége, és 
prédikál. Jó, Attila téged nem papnak hívnak, vagy lelkésznek, hanem pásztornak, de te vagy a pap, 
én nem, én gyülekezeti nyájtag vagyok. Én nem! De az Ige nem ezt írja. Azt írja az Ige, hogy van itt 
valami másféle gondolkozásmód Istennél, amit meg kell látnod neked is, meg nekem is. Egy ki-
rállyá és pappá lettél téve. Ez valami cím, nem? Ez valami pozíció. Ez valami hatalom. Ez valamit 
jelent a számodra. Aztán ott van az a sokat használt Ige az 1Péter 2,9-ben: 

1Péter 2,9. 
9. Ti pedig választott nemzettség, királyi papság, szent nemzet, Isten tulajdon népe vagytok, 

hogy hirdessétek annak hatalmas dolgait, aki a sötétségből az Ő csodálatos világosságára hívott 
el titeket; 

Itt is az van, hogy „választott nemzettség, királyi papság”. Gondolkozik az ember, hogy én? Ma-
gyar emberként ilyen és ilyen iskolai végzettséggel, ilyen és ilyen háttérrel, ilyen bőrszínnel, ilyen 
képességekkel én király lennék, vagy pap? Miről beszélsz, Attila? Ez valami nagyon elvont dolog, 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 4 

ez biztos, hogy nem rám vonatkozik. Hát de! Tudod, az identitásodat, az önmagadról alkotott képet 
és az önmagadban lévő helyes értékrendet tudod a helyére billenteni, ha úgy nézel magadra, aho-
gyan az Isten néz rád. Ez nem azt jelenti, hogy más emberek fölé vagy helyezve uralkodóként. Az, 
hogy király vagy Krisztusban, ez nem azt jelenti, hogy neked uralkodni kell a másik felett, és akár-
mit tehetsz a másikkal, mert te most vagy valaki. Nem erről szól a történet itt, hanem arról szól, 
hogy az ószövetségben és az újszövetségben is a felkenetés nem öncélú volt. Nem azért volt, hogy 
az egyén élvezze ennek az áldásait önmagában, hogy aztán most nekem mindenféle rajongóim 
legyenek, meg hódolóim legyenek és az egzisztenciám meg legyen növelve, mert király vagyok, 
hanem arról szól, hogy a szolgálat munkájára adatott a felkenetés az ószövetségben is és elárulom 
neked, hogy az újszövetségben is.  

Mert itt mondja Péter, hogy „ti pedig választott nemzetség, királyi papság, szent nemzet, Isten 
tulajdon népe vagytok”. Mire? „Hogy hirdessétek annak hatalmas dolgait, aki a sötétségből az Ő 
csodálatos világosságára hívott el titeket”. Mi ez, ha nem egy szolgálat? A kenet szolgálatra adatik. 
Szolgálatra adatik. A kenetet nem lehet venni a boltban. A kenetért nem tudsz bemenni a közértbe, 
nem tudod megvenni azt a plázában, nem tudod gépsoron legyártani, nem juthatsz hozzá sehogyan 
sem, mert a kenet önmagában nem látható és nem is nyilvánul meg. A Szent Szellem, azaz a kenet 
passzív addig, amíg valami, vagy valaki aktívvá nem teszi. Jézus életében és szolgálatában is, a 
Szent Szellem nem Jézust kikerülve, vagy Jézust nem úgy használva, mint egy dróton rángatott 
bábut, hanem Jézussal együttműködve, Vele összhangban működve nyilvánult meg. Benne kellett, 
hogy legyen Jézus akarata, a szándéka és Vele közösen kellett járnia ahhoz, hogy megtörténjenek 
azok a dolgok, amik megtörténtek. Mert a kenet a felkent emberen van, vagy az emberben van, vagy 
az embernél van.  

Azt mondja az Ige a János evangéliumban, hogy bennetek van a Szent Szellem, vagy rajtatok 
van a Szent Szellem. A paprikából nem könnyen nyerhető ki a C-vitamin, ugye? Bizonyos vegyi el-
járásokkal. A paradicsomból is, meg a narancsból is, meg a citromból is kinyerhetőek azok a 
dolgok, amiket mi aszkorbinsavnak, vagy C-vitaminnak nevezünk. Van erre egy vegyi eljárás. A 
felkent személyből nem nyerhető ki semmilyen eljárással a kenet. Amíg az egyiket ki tudod nyerni 
és be tudod rakni por, vagy folyadék formájában egy kis flakonba, addig ez a kenet a felkentből 
nem nyerhető ki így, ilyen formában.  

De máshogy viszont kinyerhető és elnyerhető. Hogyan, mit gondolsz? Közel kell lenni hozzá. 
Mondok valamit neked, értsd jól! Mindenféle személyi kultuszt lerombolva és az üzenet végére 
nyilvánvalóvá fog számodra válni, hogy egyáltalán nem erről beszélek, de neked szükséged van 
arra, hogy felkent személyek, emberek közelségében, társaságában legyél, mert a kenethez így tudsz 
hozzájutni. Nincs más módod erre. Természetesen nem arról van szó, hogy olvasod a Bibliádat, 
vagy hallgatsz tanításokat, nemzetközi tanításokat, akkor nem juthatsz hozzá, de ez is ugyanazt 
támasztja alá, amit mondtam. Tehát hallgatnod kell. Közel kell lenni hozzá, figyelned kell. Miért? 
Mert Jézusnál is ugyanígy működött. Jézusnál is így volt ez. Ha részt szeretnél belőle szerezni, 
akkor valamilyen módon kapcsolatba kell kerülnöd a felkenttel. A felkent személyt nevezhetjük 
pásztornak, apostolnak, prófétának, evangélistának, vagy akár egy testvérnek a gyülekezetből. Nem 
kell ennek címet adni. Nagyon sok felkent ember van különböző dolgokra felkenve és elhívva, akik 
nem aktívan prédikátorok, mégis felkentek. A kenet által, Isten ereje által végzik azt a munkát, 
feladatot, amit végeznek. Nem kell hozzá az, hogy szolgálati hivatalban álljon az illető. Szokták 
mondani még a világban is, ha gazdag szeretnél lenni, akkor figyeld és nézd a gazdag embereket, 
hogy ők hogyan csinálják ezt. Természetesen nem a tisztességtelen haszonszerzést kell megtanulni 
bizonyos gazdag emberektől, hanem azokat kell nézni, azokat kell követni, keresni, azoknak a 
gondolkozásmódját, mentalitását, munkabírását, teherbírását, akik tisztességes úton gazdagodtak 
meg. Miért? Mert ők tudnak valamit. Van náluk valami, amire neked is szükséged van. Nem vá-
gyakozni kell, hogy bárcsak én is az lennék, hanem tenni valamit. Odamenni, vagy figyelni 
messziről, de valahogy, valamilyen kapcsolatot kell teremteni vele, vagy velük.  
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A szellemi értelemben vett kenettel ugyanez a helyzet. Nem hagyhatod figyelmen kívül a felkent 
személyt. Nem lehetsz tiszteletlen a felkent személlyel szemben, mert akkor Istennel vagy tisz-
teletlen. Itt aláhúzom duplán, bekeretezem, hogy nem a személy a lényeg! Nem a pozíció, nem a 
hivatal, nem az ember, nem a felkent a központi dolog, mert nem a felkentre van szükséged, hanem 
a kenetre. Amikor ezt látod, amikor ezt érzed, amikor ezt tudod, akkor nem fogsz belemenni egy 
olyan személyi kultuszba, olyan emberimádatba, hogy hú, ez micsoda nagy személy! Mert ennek a 
nagyságnak a hódolatába sokan beleestek. Bizony ezt tudnod kell neked is és tudnia kell a felkent 
személynek is. Ha én felkent vagyok és a kenet által szolgálok és a kenet miatt vannak, akik közel 
akarnak hozzám lenni, nem engedhetem meg semmilyen módon azt, hogy ez az én személyemnek a 
dicsőségét emelje. Mert nem én, nem az ember a központi dolog ebben, hanem a kenet a lényeg, a 
kenet a súlypont, a kenet, a Szent Szellem. Amikor a kenetről beszélek, akkor a Szent Szellemről 
beszélek. Amikor a Biblia a kenetről beszél, a Szent Szellemről beszél. Amikor a Biblia az Ó-
szövetségben, vagy az Újszövetségben az olajról beszél, akkor egy szimbólumot használ a Szent 
Szellemre és a kenetre.  

Szükséged van arra, hogy tanulj azoktól, akik előrébb járnak, mint te. Ezt más módon is lehet 
magyarázni jól, de most szeretnék ezekkel a bibliai szóhasználatokkal élni, mint felkent és kenet és 
szolgálat és kapcsolódás. A könyvespolcokon sok olyan könyv van, amiből lehet másoktól tanulni, 
de én nem akarok ebbe a sorba beállni. Én a bibliai utat szeretném neked megmutatni, hogy 
szükséged van arra, hogy tanulj azoktól, akik az úton előrébb járnak és más minőségű kenetben 
szolgálnak, akik mögött esetleg már a tapasztalat is ott van.  

A kenetet nem tudod megtanulni az iskolában. A kenetet nem tudod megtanulni a tévéből. Bár ha 
keresztény prédikátort nézel, hallgatsz, akkor van erre is esély. Mint ahogy a repülőt vezetni sem 
tudod megtanulni a mozdonyvezető mellett és nem tudsz megtanulni úszni a hegyekben a síelők 
között. Tehát oda kell menned, azzal kell kapcsolatot teremtened és egyszerűen megfigyelned, hogy 
ami nála működik, az vajon miért van. Tudjuk, hogy miért, a Szent Szellem miatt, de a Szent Szellem 
működését a felkentek jobban ismerhetik esetleg, mint te. Aki pedig jobban ismeri, mint te, annak 
nem kell kevélynek lennie erre, hogy én azért már tudok valamit, nekem kijelentéseim vannak, te meg 
csak gyere utánam, gyere, mint az árnyék, kövess engem! Nem lehet így csinálni ezt.  

Ha odaérek az üzenetben, akkor meglátod, hogy ez egy rendkívül nagy tiszteletlenség, de az 
biztos, hogy úgy van és egyet tudok ezzel érteni, hogy kell lennie benned egy tiszteletnek a felkent 
személy felé is. Mert ha ez nincs meg benned, akkor a kenetet nem tiszteled és nem tiszteled meg 
Istent, aki felkentté tette a kenete által az embert.  

Látnod kell, hogy az erők, a csodák, a gyógyulások megnyilvánulásait nem az emberek végzik 
egy szolgálatban, hanem a kenet végzi el. A Szent Szellem végzi el és ezt Isten tudja adni. Még 
annak a szolgálatnak is, aki neked nem szimpatikus, még annak is, aki nem a te stílusodban prédikál 
vagy nem a kedvenc bőrszíne van neki, mint amilyenre te számítanál. 

 Nem kell nézned azt, hogy honnan jött az ember, milyen messziről jött, milyen korú és lehetne 
sorolni egy csomó mindent, hogy mi mindenre nem kell nézni. A kenetet nézd és a kenetet ismerd 
el, mert ezzel Istent tiszteled, de ugyanakkor a személyt is meg kell tisztelned. Írja a Biblia az Ó-
szövetségben, hogy ne bántsátok az én felkentjeimet. Ezért hangsúlyosan elmondtuk egyszer, 
kétszer, sokszor, százszor, ezerszer, hogy ne kritizáld más gyülekezetek vezetőit és a gyülekezetet 
sem! Ne kritizálj más felkenteket! Mert attól még, hogy vannak teológiai különbségek, vannak 
nézeteltérések, vannak olyan dolgok, amelyekkel esetleg nem értünk egyet, nem a mi dolgunk azt 
megítélni. A felkentekre ne emeld föl se a lábad, se a kezed, se a szádat. Lehet véleményed ma-
gadban. Az sem baj, ha lenyeled. Nem a te dolgod. A te dolgod az, hogy tiszteletet mutassál és ha 
nem értesz valamivel egyet, akkor cipzárt húzz a szádra. Legyél bölcs, legyél okos, nem kell 
mindenkihez kapcsolódni, oda kapcsolódj, ahova az Úr mutatja neked.  

Ha figyelmes vagy, akkor egy embernek a prédikációjából el tudod dönteni, hogy az az ember 
felkent, vagy nem felkent. Ha figyelmes vagy, ha érzékeny vagy erre, ez ki fog derülni a számodra. 
Ha nagyon határozottan akarnám ezt megfogalmazni, akkor azt mondanám, hogy a többséget 
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megtéveszti az embereknek, vagy prédikációknak a harsánysága, a látszat, a külcsín, az intellektus, 
az ékesszólás, de ezek közül egyik sem garantálja azt, hogy az illető felkent, bármilyen nagyon 
szépen, vagy akár nyájasan fejezi ki magát.  

Önmagában a külső dolgok nem feltétlenül a kenet bizonyítékai. Ez egy szellemi dolog, amit 
szellemi módon kell megítélni. Érzéki ember, ahogy mondja Pál a Korinthusi levélben, nem tudja 
megfogni ezt. Fel sem fogható ez neki, meg sem érthető. Tehát nem kell törődni a címekkel, az 
életkorral, a származással, vagy azzal, hogy honnan jött az ember.  

Attól, hogy valaki külföldi, attól még nem biztos, hogy felkent. Attól, hogy valaki fehér bőrű, 
vagy színes bőrű és nagy harsányan kiabálva prédikál, nem jelenti azt, hogy felkent. Ugyanakkor 
lehet, hogy egy kínai úriember, vagy hölgy, vagy egy színes bőrű, vagy amerikai, vagy egy brazil 
ember, aki ilyen temperamentummal esetleg harsányan kiabálva hirdeti az Igét, lehetséges, hogy 
felkent. Nem a külső alapján határozzuk ezt meg, mert ez egy szellemi dolog. Érthető? A kenetre 
figyelj, mert az a kincs!  

Lehetne azt mondani, - ne értse senki félre-, itt ebben a nézőpontban nem az ember a kincs, hanem 
a kenet. Az ember is, mint személy, mint megváltott, érték Isten előtt. Természetesen mindannyian 
kincsei vagyunk az Úrnak, de most nem erről beszélek. Mert ha valaki meggyógyul, ha valaki 
megszabadul, az nem Isten embere miatt történik, hanem a kenet miatt. Ezt látni kell, ezt tudni kell, 
ezt érteni kell és ha az ember ezt látja, érti, tudja, akkor nem futkározik mindenféle szolgálatok után.  

Bár el lehet menni a felkentek alkalmaira, lehet ezeket keresni és nem vagyok ez ellen egyáltalán 
és örvendetes dolog, amikor felkent szolgálókat tudunk meghívni és itt látjátok azt, hogy valaki más 
stílusban, más módon szolgál, mégis felkent és gyümölcsözik és vannak eredményei a szolgálatának, 
ez gyönyörűséges dolog.  

Nincs semmi varázslatos egy pásztorban, semmi varázslatos egy prófétában, semmi varázslatos 
egy apostolban, vagy evangélistában, mert nincs saját hatalma. A kenet miatt van meg a hatalma. A 
kenet miatt engednek az ördögök neked, nem temiattad. A kenet miatt tudsz a betegségnek 
parancsolni, nem saját magad erejéből. A kenet az, ami elvégzi a munkát, a Szent Szellem az, aki 
elvégzi a munkát. A kenet miatt megy le a teher a válladról, ahogy az Ige írja, nem az ember miatt, 
nem a személyes képességeid miatt. Még ha fáj is a lelki világodnak és azt gondolod, hogy pedig én 
azt hittem, hogy olyan szuper vagyok, nem kell elnézést kérni amiatt, ahogy az Igét hirdetjük. A 
kenet teszi a csodákat, nem a cím, nem az elismerés, nem a prófétai, vagy bármilyen hivatal. Igen, 
annak kell látnod Isten embereit, akik. Felkent személyeknek, akik a kenetet hordozzák. Ennek kell 
látnod az embereket, felkent személynek, akik a kenetet hordozzák.  

Hasonlóképpen olyan emberek, mint te, csak esetleg felkentek, esetleg más módon felkentek, 
esetleg másvalamire felkentek, máshogyan felkentek, de a kenet, a Szent Szellem végzi el a munkát. 
Ezt neked is tudnod kell és annak is, aki felkent és ha ezt tudod, ha felkent vagy, akkor nem 
képzelheted magadról azt, hogy bármit megtehetsz. Attól, hogy valaki felkent, attól, hogy valakit 
Isten használ, nem jelenti azt, hogy bármit tehet. Bármilyen ajándékozott vagy, bármilyen csodákat 
tesz rajtad keresztül Isten, nem jelenti ez azt, hogy ez a te saját képességeidből van. Lucifer is itt 
rontotta el. Azt hitte, hogy a nagy dicsőséges fény, ami őt körbevette, olyan fényes volt és olyan 
gyönyörűséges, azt hitte, hogy ez az ő fénye. Közben nem az ő fénye volt, hanem az Úr dicsősége, 
ami ragyogott a teremtményén, de Lucifer azt hitte, ez az övé. Látjuk az eredményét, a következményét.  

A kenet a legnagyobb kincs, amit valaha kapott az emberiség. A legnagyobb kincs, amit valaha 
kapott az emberiség és tudod, hogy a keresztény szó ugyanebből a szótőből fakad, mint a felkenetés 
és kenet? Felolvasom nektek pontosan.  

István biztos fejből tudná mondani, nekem itt meg kell keresnem a jegyzeteimben. Tudjuk, hogy 
a Krisztus szó felkentet jelent. Ez görögül krisztosz, Krisztusnak mondjuk. Ez a név is ebből a 
szóból ered, és a krisztianosz pedig görögül a keresztény. Tehát a keresztény szó mit jelent? Hogy 
tudtad ezt idáig? A Krisztushoz hasonló, ugye ezt szoktuk mondani. Igen ezt is jelenti, meg azt is 
jelenti, hogy felkent. Mert a keresztény felkent. Ezt jelenti a szónak a szoros értelme, hogy felkent.  
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Ugyanakkor ebben a kenetben lehet különböző mértékekben élni, létezni, lehet ennek kisebb-
nagyobb mértékében járni. Majd erről is szót ejtek talán a végén, ha odaérek. A Prédikátor 9,8-ra 
lapozzatok, kérlek benneteket, ahol a gyönyörű igevers azt mondja, hogy: 

Prédikátor 9,8. 
8. A te ruháid mindenkor legyenek fehérek, és az olaj a te fejedről el ne fogyatkozzék. 
Az olaj helyén is a kenet van a héberben, de ugye az olaj a Szent Szellemet jelképezi. Itt az, hogy 

ne fogyjon el a kenet a fejedről, ez úgy hangzik, mint egy parancs és mintha te ezért tehetnél va-
lamit. Valóban tehetsz valamit érte, mert különböző kenetek vannak. Van az a kenet, amit meg-
kaptál akkor, amikor újjászülettél, ez a kenet benned van, ez a kenet érted van, ez a kenet a te belső 
erőd, ez a kenet megtart téged. Ez az 1János 2,20, és az 1János 2,27, ez megtanít téged mindenre, 
nincs szükséged arra, hogy bárki tanítson téged, ez benned van, veled marad, neked van, a te 
személyes egyéni célod érdekében kaptad ezt az újjászületés által. Minden megvan benned, amire 
neked szükséged van.  

Egy másfajta kenet, amire még ezen felül szükséged van az, hogy mások felé tudjál szolgálni, a 
gyermeked felé, a házastársad felé, a munkahelyeden, a szolgálatodban, az elhívásodban, a 
küldetésedben helyt tudj állni, amire Isten elhívott téged. Mert mindannyiunknak van elhívása. 
Ehhez szükségünk van arra a kenetre, arra a felkenetésre, amiről ír az Apostolok cselekedetei 1,8. 
hogy vesztek erőt, kenetet, dünamisz erőt, miután eljön a Szent Szellem rátok. És lesztek nékem 
tanúim, azaz szolgálni fogtok és elmentek a világ minden részére és hirdetitek az Evangéliumot.  

Ez nem csak az Evangélium hirdetéséről szól itt természetesen, hanem arról a feladatról, 
munkáról, ami mindnyájatoknak van, még ha a gyülekezetben nem is végeztek munkát. Mert van 
saját munkád, van családod, van gyermeked, de ha teljesen egyedül élsz remeteként, akkor is a 
barlangodat valahogy be kell rendezned és azt is lehet kenetteljesen, vagy lehet igénytelen módon.  

És ha már ez így szóba jött, lásd meg, a kenet Istent szimbolizálja, a Szent Szellemet szimbolizálja, 
a mennyországból ered és ott minőség van, ott igényesség van, ott van egy szentség, egy tisztaság. 
Tehát amikor hivatkozik valaki kenetre, akkor meg lehet vizsgálni, hogy valóban ezt az értékrendet 
követve mondja ezt, vagy nem. Valaki egyszer azt mondta, hogy neki kenete van, hogy ne kelljen 
dolgoznia és hogy más keresztények tartsák őt el. Na ez nem az a kenet, amiről ma beszélek. Ez a 
lustaság kenete. Ez nem föntről, hanem lentről van. Van, akinek van ilyen kenete is, néha úgy 
érzem, hogy nekem is van ilyenem egy kicsi. Viccelek persze. Komolyra fordítva, itt azt mondja az 
Ige, hogy a te ruháid mindenkor fehérek legyenek. Ez utal arra a tiszta életre, amely tiszta élet 
kívülről úgy tűnhet, mintha valami nagyon sablonos, korlátok között, rugalmatlan, magamtól 
minden jót megvonó, aszkéta módon élek. Nem erről beszél az Ige.  

A tiszta élet azt jelenti, hogy van egy értékrended és ez az értékrend bibliai, Isten értékrendje. A 
kenet, a Szent Szellem értékrendje és ehhez szabom magam. Ezt mondja itt az Ige, hogy a te ruháid 
mindenkor fehérek legyenek és a te fejedről az olaj el ne fogyatkozzék.  

A kenet szolgálatra adatik. Soha nem késő odaadni magad Isten szolgálatára. Soha nem késő. 
Akárhány éves vagy, akármit gondoltál idáig, akárhogy csináltad, soha nem késő és itt nem 
feltétlenül prédikálásra gondolok, vagy arra, hogy az utcán mikrofonba kell az Evangéliumot hir-
detned. Hanem arra, hogy megtaláld azt, amire elhívatást kaptál. Lehet, hogy az az életednek a 
legfőbb elhívatása, hogy egy kiváló édesanya legyél, aki tisztességes, egészséges, jó gyermekeket 
nevel az Úrnak, Krisztusnak. Ez egy csodálatos szolgálat, de ez csak egy a rengeteg közül. Lehetsz 
óvónő, ács, vagy földműves, vagy állattenyésztő, vagy bármi. Azt is lehet kenetteljesen csinálni és 
lehet úgy is, hogy nem működik a dolog és csodálkozol, hogy miért nem működik. Hát mert szük-
séged van a kenetre, mert a kenet által működik, a kenet által megolajozódik.  

Sokan keresik ezt a fajta erőt, hogy jól menjenek a dolgaik. Keresik a hatalmat, keresik az erőt 
Jézus nevében, keresik a befolyást Krisztus Testében, de nem keresik a személyt, akitől ez fakad, 
akitől ez van, a Szent Szellemet. Az elsődleges személy, akit imádunk és csak Őt imádjuk, Ő a 
Szent Szellem, Ő Jézus, Ő az Atya, Ők hárman egyek. Őt imádjuk. Ez a hely az Övé a szívedben, 
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ezt még a gyermeked, a feleséged, a szüleid sem foglalhatják el. Az Úr az első! A legfőbb imádatod 
felé kell irányuljon!  

Nagyon jó, hogy vagytok sokan, akik szerettek minket, Istvánt, engem, a dicsőítőket, egymást. 
Ez nagyon jó, ez maradjon is így, sőt ebben fejlődjünk, de talán elég egyértelműen beszélünk erről, 
hogy van egy határ, amit ha nem veszel észre, akkor figyelmeztetünk rá, hogy nem kell minket 
imádni, véletlenül sem. Ha valami ilyesmit megtapasztalunk, meglátunk, meglátjuk azt a fajta 
túlzott szeretetet, - értsétek ezt jól -, ami egy határon túllép, akkor azt mondjuk, hogy nem, ez nem 
minket illet, hanem azt a kenetet, aki a Szent Szellem, azaz Isten, Őt illeti. Mert nem tőlünk van ez a 
bölcsesség, az erő, a kinyilatkoztatás. Ez az Ő munkája, nem a miénk. Mi részt veszünk ebben, 
partnerek vagyunk ebben, ti is mindannyian. Isten ezt így alkotta meg. Tehát jó, ha az ember tudja, 
hogy ehhez hogyan kell hozzáállnia.  

Tehát sokan keresik azt, hogyan lehetne sikeresebb, boldogabb, kiegyensúlyozottabb, áldottabb 
az életük. Nem is fogalmazzák meg, de igazából a kenetet keresik, ami által mindez elérhető és 
működik, de nem keresik eléggé a személyt, akiből ez fakad. Ugye mennyire nagyon tudod keresni 
a kulcscsomódat, amikor nem találod, de sietni kéne valahova és be kéne zárni a házat? Miért 
nevettek ennyire egy páran? Nagyon tudod keresni az autód slusszkulcsát, amikor indulni kéne már, 
de nem találod és úgy érzed, hogy elkésel. Volt már ilyen? Ó, otthon érzem magam!  

Nagyon tudjuk keresni a nevünk tisztázását. Ó, a nevünk be lett mocskolva, valaki hazugságot 
mondott ránk, valaki valami csúnyát mondott ránk! Annyira akarjuk, keressük a tisztázási 
lehetőséget, hogy az én nevem, az én renomém, az én „imidzsem”, ami engem körbeleng, amit föl-
építettem mások szemében, nehogy lerombolódjon! Annyira tudjuk keresni, hogy ez a kép rólunk 
szuper legyen, csodálatos legyen, tündöklő legyen, nehogy megsérüljön. Annyira tudjuk ezt is ke-
resni, kétségbeesetten tudjuk keresni. Jaj, nehogy a pásztor azt gondolja rólam, hogy…, mert valaki 
azt mondta félrevezetve. Ugye? De igazán, folyamatosan, mindennap Isten Szellemét kellene így 
keressük, kétségbeesetten. Ez az igazság.  

A Szent Szellem épp oly valóságos és az Ő jelenléte, az Ő kenete épp oly valóságos személy, 
mint Jézus, vagy mint az Atya. Ugyanolyan valóságos, mint Jézus, vagy az Atya. Akarata van, 
értelme van, érzelmei, gondolatai vannak. Nem egy harmadosztályú, harmadik személy, a harmadik 
sorból. Ő Isten. Ő ugyanúgy elsődleges, mint Jézus, vagy az Atya. Ésaiásban a 40. fejezetben a 12-
es verstől olvasom az Igét. 

Ésaiás 40,12–15.  
12. Ki mérte meg markával a vizeket, és ki mértéklé az egeket arasszal, a föld porát ki foglalá 

mércébe, és a hegyeket ki tette körtefontra, és a halmokat a mérlegserpenyőbe? 
13. Kicsoda igazgatta az Úr Szellemét, és ki oktatta Őt, mint tanácsosa? 
14. Kivel tanácskozott, hogy felvilágosítsa Őt, és tanítsa Őt igazság ösvényére, és tanítsa 

ismeretre, és oktassa Őt az értelem útjára? 
15. Ím a népek, mint egy csöpp a vederben, és mint egy porszem a mérlegserpenyőben, 

olyanoknak tekintetnek; ímé a szigeteket mint kis port emeli föl! 
A Szent Szellem hatalmas. A legnagyobb erő a világon nem a vulkánkitörés, nem a napkitörés, 

nem a földrengés, nem a tornádó, vagy a 380-as ipari áram, hanem a Szent Szellem ereje. A Szent 
Szellem ereje hozta létre az egész Univerzumot. Mert minden az Ő ereje alatt van a teremtett vi-
lágban. Minden! Dávid ezt mondja a 139. zsoltárban az 5. verstől: 

Zsoltárok 139,5–10.  
5. Elöl és hátul körülzártál engem, és fölöttem tartod kezedet. 
6. Csodálatos előttem e tudás, magasságos, nem érthetem azt. 
7. Hová menjek a Te Szellemed elől és a Te orcád elől hova fussak? 
8. Ha a mennybe hágok fel, ott vagy; ha a Seolba vetek ágyat, ott is jelen vagy. 
9. Ha a hajnal szárnyaira kelnék, és a tenger túlsó szélére szállanék: 
10. Ott is a Te kezed vezérelne engem, és a Te jobb kezed tartana meg engem. 
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Halleluja! Írja ezt Dávid körülbelül háromezer évvel ezelőtt. A Szent Szellem maga Isten jelenléte. 
Ezékielben olvassuk a 36. fejezetben, a 26‒27. versekben: 

Ezékiel 36,26–27. 
26. És adok néktek új szívet, és új szellemet adok belétek, és elveszem a kőszívet testetekből, 

és adok néktek hússzívet.  
27. És az én Szellememet adom belétek, és azt cselekszem, hogy az én parancsolataimban 

járjatok és az én törvényeimet megőrizzétek és betöltsétek.  
Hoppá! Van itt egy igevers! Azt mondja itt az Ige, hogy a Szent Szellem egyenlő kenet. Így is 

olvashatnánk, hogy az én Szellememet, az én kenetemet adom belétek és azt cselekszem, hogy ti, 
azaz te meg én, az én parancsaimban járjatok és az én törvényeimet megőrizzétek és betöltsétek. Én, 
mint ember betöltsem a törvényt? Hát ez biztos valami rossz fordítás! Ezt biztos nem így kell 
értelmezni, biztos valami átvitt értelmű kijelentés. Természetesen magunktól, a saját hatalmunkból, 
a saját képességeinkből képtelenek vagyunk a törvényt betartani. Ugyanakkor az Újszövetség 
Igéjében is van valami, ami megmagyarázza ezt, mert ha te a Szent Szellem vezetése alatt élsz és 
jársz, akkor a törvénynek is megfelelsz. Elmondom még egyszer. Nem vagyunk a törvény alatt, 
kegyelem alatt vagyunk, de ha a Szent Szellem vezetése, a Szent Szellem utasítása, a kenet által élsz, 
akkor a törvénynek is megfelelsz. Amikor a Szent Szellem vezetésében jársz, akkor az Ő jellemében 
jársz, az Ő gyümölcseiben jársz.  

Galata 5,22–23. 
22. De a Szellem gyümölcse: szeretet, öröm, békesség, béketűrés, szívesség, jóság, hűség, 

szelídség, mértékletesség.  
23. Az ilyenek ellen nincs törvény.  
Ezt valahogy nem nagyon szoktuk hozzátenni. Itt, amikor az ember a Szellem gyümölcseiben 

jár, a Szent Szellemmel jár, felkenetésben jár, a saját maga életében és ezt jól éli meg, akkor nincs 
törvény, ami elítélne téged. Természetesen Jézus Krisztusban nincs kárhoztatásunk, de itt ezt is 
mondja az igevers. Itt a Szent Szellem van a középpontban, nem az ember. Az ember képes arra, 
hogy ellenálljon a sátánnak és lecsendesítse a gonoszt. Az ember képes erre a kenet által. Az ember 
a kenet által képes arra, hogy a sátánt elhallgattassa. Befogod a szád, a Jézus nevében! Nem kell 
trágárkodnod, de legyél határozott! Mert ha te nem vagy határozott, akkor lesz helyetted valaki más, 
aki határozott lesz. Érthető, ugye? Ha nem szeretnéd, hogy a tolvaj bejöjjön a házadba, akkor 
nagyon határozottnak kell lenned. Ki kell zárnod, vagy, ha látod, hogy jön be, akkor neked ha-
tározottan kell a képébe vágnod az igazságot, hogy takarodj innen, különben be fog jönni. A 
sátánnal ugyanígy kell bánni. Mert hatalmad van felette, ő a tolvaj, lopni akar. Nem azért jön, hogy 
megáldjon, nem azért jön, hogy megsimogassa a fejedet, nem a békességet hozza neked, hanem rá 
akar vezetni arra az útra, ahol tönkre tehet. Neked tudnod kell, hogy az a kenet, ami Jézusnak volt, 
az neked is megvan. Te ezzel az erővel, a Szent Szellem erejével tudsz szólni és Jézus nevére 
minden térdnek meg kell hajolnia. Ezek itt összefüggenek egymással. Az ember képes arra, hogy a 
sátán fölött hatalmat vegyen és elnémítsa, hogy bezárja az ajtót előtte. Képes az ember arra, hogy 
olyan helyzetbe hozza magát, hogy szilárdan tud állni az ellenség tüzes nyilaival szemben.  

Mégis azt olvassuk a Zakariás 6,8-ban, hogy a Szent Szellemet el lehet csitítani. Mert azt írja az 
Ige, hogy a sátánt el lehet csitítani, de azt mondja, az Ige, hogy a Szent Szellemet is el lehet csi-
títani. Így írja a Zakariás könyve. Bizonyára ez utal a vele szembeni tiszteletlenségre, ér-
zéketlenségre, ellenszegülésre. Mert míg a sátán sokszor nagyon határozottan nyomul, a Szent 
Szellem lágyan szól, kedvesen, finoman szól, vezet és irányít. Természetesen ez időnként határozott 
utasításnak tűnik, de sohasem vesz uralmat feletted a te akaratod ellenére. Bár Ő a tűz ‒ a Szent 
Szellem egyik bibliai jelképe a tűz ‒, mégis azt mondja a Biblia, hogy kioltható. A Szent Szellem 
kioltható az életedben! A kenet folyása, a kenet működése kioltható. Kioltható ez személyes, egyéni 
szinten és gyülekezeti szinten is. Amikor nem tiszteljük meg a Szent Szellemet azzal, hogy elismerjük 
az Ő jelenlétét, az Ő megnyilvánulását.  
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Nagyon egyszerű példákat hadd hozzak. Amikor a jó szándékú keresztény testvérek tisz-
teletlenek Istennel, a Szent Szellemmel, úgy, hogy nem is veszik észre. Amikor folyik a dicsőítés és 
az imádat, tényleg ott vagyunk az Úr jelenlétében és felemelt kézzel imádjuk Őt és esetleg te késve 
érkezel meg, mert lekésted a buszt, vagy elaludtál, vagy így jött a járatod, nagyon nagy 
tiszteletlenség megzavarni a keresztény testvéredet az imádatban, hogy menj már arrébb, vagy 
puszi, szia, szia. Te figyelj, hoztam neked süteményt, neked sütöttem tegnap este. Ez olyan mértékű 
tiszteletlenség, hogy ha személy szerint engem érint, akkor én nagyon figyelek erre, igyekszem 
nagyon mély toleranciával tolerálni, hogy ne legyen ebből sértődés.  

Ugyanakkor, amikor gyülekezeti szinten sérti valaki ezt meg, akkor ott máshogyan kell ezt 
kezelni. Ugye, érted? Nem arról van szó, hogy lábujjhegyen kell járni mindig mindenhol, hanem 
egyszerűen egy mély tiszteletről beszélek, hogy akkor nem bontunk ki cukorkás zacskót, amikor a 
legnagyobb, legmélyebb imádat és tisztelet van. Vannak olyan világi helyek, közösségi helyek, ahol 
a világi személyt, az előadót, a színpadon álló operaénekest, vagy színházi előadót nem zavarhatod 
meg tiszteletlenséggel, hogy később mész be az előadásra. A kezdésre ott kell lenned, mert nem 
engednek be. Ott áll az ajtóban a Juliska néni és azt mondja, hogy nem, nem, majd, ha jön a szünet, 
akkor bemehetsz! Ezt tiszteletben tartjuk, ugye? De a gyülekezetben meg azt csinálunk, amit 
akarunk. Nem! Ha ott megadjuk a tiszteletet, akkor mennyivel inkább itt meg kell adni Istennek a 
tiszteletet.  

Van egy kedvenc gondolatom, egy kedvenc mondatom, hogy az emberek sokszor az Istennel 
való együtt töltött időt mindig a nap legvégére hagyják, mindent elvégeznek, mindent meg-
csinálnak, a ház körüli és minden egyéb munkát és amikor már minden elcsendesedett, akkor már jó 
fáradtan odaérnek, hogy na, akkor legyek az Úrral! Nem akarok senkire semmilyen terhet helyezni, 
de gondolj bele egy kicsit, hogy ez nem tiszteletlenség Istennel szemben, hogy már jó fáradtan 
megyek hozzád, mert igazából minden más fontosabb? Ne hanyagold el a családodat, a vacsorát, a 
gyerekedet, a pelenkázást, a férjedet, a munkádat, nem erről beszélek. Természetesen vannak 
prioritások, csak gondoljunk bele, hogy az Úr mennyire fontos nekünk. Ezért nagyon jó, úgy gon-
dolom, hogy nagyon építő, bármennyire is nehéz felkelni korán reggel. Mert akkor még minden 
előtt az első helyre tudod tenni. Semmi bajom azzal, ha valaki éjszaka szeret így lenni, az is rendben 
van. Az se baj, ha négy órás ebédszüneted van, és akkor oldod ezt meg valahogy, vagy öt percre, tíz 
percre, vagy akármennyi időre, nincs itt igazából időkorlát, mert a huszonnégy óra rendelkezésedre 
áll, még álmodban is imádhatod az Urat és tisztelheted Őt. Csak maga az elv, a gondolkodásmód, a 
hozzáállás, hogy mennyire tiszteljük Őt. Jó fáradtan elmenni egy istentiszteletre, jó fáradtan el-
menni egy bibliakörre, jó fáradtan elmenni egy imakörre. Jó fáradtan, mert minden fontosabb, és 
nem figyelek arra, hogy oda frissen és üdén akarok menni, mert a legjobbat akarom neki adni. 
Érted, ugye? Ez segít neked abban, hogy a kenetben tudjál járni, amikor ez megváltozik vagy kiigazodik 
benned. Azt írja az 1Thesszalonika 5,19:  

1Thesszalonika 5,19. 
19. A Szellemet ki ne oltsátok.  
Az Újszövetségben szerepel. Úgy is mondhatjuk ezt, hogy a kenetet ki ne oltsátok. A kenetet 

meg ne oltsátok! Ez a szó a görögben azt jelenti, hogy kiolt, elolt, megfékez, elfojt, megakadályoz, 
csillapít, megszüntet. Passzív alakban pedig elalszik, kialszik, megszűnik. A Szent Szellem! Ter-
mészetesen nem úgy szűnik meg, hogy megszűnik létezni és megszűnik az isteni mivoltában, 
hanem az aktív munkája az életedben megszűnik, kioltod. Ki tudjuk oltani, ha nem ismerjük Őt, ha 
nem tudjuk, hogy Ő milyen. Ha jól ismered a házastársadat, vagy jól ismered a gyermekedet, akkor 
tudod, hogy mi az, ami neki kedves, és mikor jobb, ha nem szólsz hozzá. Mi az, amire ő megnyílik, 
mi az, ami neki kedves, mi az, ami őt feltölti és mi az, amit nem szeret. A Szent Szellemnél is 
vannak ilyen dolgok, hogy mi az, amiben Ő szívesen részt vesz és mi az, ami nem annyira az Ő 
szíve csücske. Ő egy személy. Ugyanez a kiolt szó szerepel az Efézus 6,16-ban. Ott a szellemi fegy-
verzet felsorolásánál mondja, hogy vegyétek fel a hitnek a pajzsát, hogy az ellenség minden tüzes 
nyilát kioltsátok. 
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Efézus 6,16. 
16. Mindezekhez vegyétek föl a hitnek pajzsát, amellyel ama gonosznak minden tüzes nyilát 

megolthatjátok;  
Kioltsátok az ellenség, a sátán minden tüzes nyilát. Ugyanez a szó szerepel ott, hogy a Szellemet 

meg nehogy kioltsátok. Ugyanaz, amivel te ki tudod oltani a sátán munkáját és az ellened irányuló 
fegyvereit, ugyanolyan hatékonyan a Szellemet is meg lehet oltani. Ezt nem akarjuk! Az egyik egy 
csodálatos dolog, a másik pedig egy katasztrofális dolog. Ahogy a sátán száját be lehet fogni, úgy a 
Szent Szellemet is el lehet csendesíteni.  

Hogyan tudod a Szent Szellemet elcsendesíteni? Beszéljünk erről, mert ez a gyakorlati része a 
dolognak, amivel most itt zárom is pár gondolatban. Amikor a Szellem hangja elcsendesül, akkor a 
hústest hangja mindig nagyon hangos. Gyakorlatilag, amikor te a hústested indulatában, akaratában, 
az egódban, az éntudatodban, a testi mivoltodban, a testi gondolkodásodban hangos vagy, akkor a 
Szent Szellem halk lesz. Fordítva azonban, amikor a test elcsendesül, amikor az én, az éntudat, az 
önzőség elcsendesül és felöltesz egy alázatot, akkor a kenet megerősödik. Ezt nem úgy szeretnénk, 
hogy egyik óráról a másikra, hanem egyik évtizedről a másikra, így ebben élni folyamatosan. 
Annak, hogy a testét az ember alávetésben tartja és mint élő áldozatot, odaszánja az Úrnak, egy 
mindennapos megújuló dolognak kellene lennie. Ez nem egy egyszeri odaszánásról szól, hanem 
rendszeres odaszánásról. Mert mindig vannak kívánságok, mindig jönnek vágyak, mindig jönnek 
ingerek. Újra és újra meg kell ezt harcolni, de ha az ember ebben gyakorlatot szerez, egyre 
könnyebben képes a testét kordában tartani. Erre jó többek között a böjt, vagy az, ha mondjuk, le-
teszed a tévénézést egy hónapra. Ha mondjuk, leteszed a zsíros ételeket, vagy a kávét, vagy a 
Facebookot. Igen ám, de amikor ezt teszed, hogy böjtölsz, vagy nem facebookozol, vagy a 
sorozatodat nem nézed, akkor jönnek az elvonási tünetek. A test elkezd fájni. A test elkezd hangos 
lenni és kiabálni kezd, hogy nekem ez kell, én ezt akarom, akarom nézni a Rosalindát, meg a Julio 
akárkicsodát, én azt akarom, mert úgy ármánykodnak egymással! Nézheted, megvan rá a 
szabadságod, de nézheted Isten Igéjét is, a felkent tanítást is hallgathatod és nézheted. Mind a kettő 
hoz neked valamit. Az Apostolok cselekedetei 7,51-ben olvassuk Péter szavait:  

Apostolok cselekedetei 7,51. 
51. Keménynyakú és körülmetéletlen szívű és fülű emberek, ti mindenkor ellenálltok a Szent 

Szellemnek, hasonlóképpen, mint atyáitok.  
Mondja ezt Péter a farizeusoknak. Ellenálltok a Szent Szellemnek. Ellen lehet állni a Szent Szel-

lemnek? Igen. Keresztényként ellen lehet állni a Szent Szellemnek? Határozottan igen! Erre is ké-
pesek vagyunk, erre is megvan a szabadságunk. Ez tragikus, hogy időnként ezt meg is tesszük 
tudatlanul. Ebben fejlődnünk kell és akarunk ebben növekedni.  

Káromolni a Szent Szellemet azt jelenti, hogy azt, amit Ő tesz, azt, amit Ő végez, az Ő munkáját 
úgy ítéljük meg, hogy azt mondjuk, hogy ez a sátán munkája. Ez a Szent Szellem káromlás!  

Hogyan lehetsz felkent? Azon a keneten, amit kaptál az újjászületés által, nem tudsz változtatni 
semmit, de az igazi felkenetés úgy jön el az ember életébe, ha engeded a Szent Szellem által, hogy a 
testi mivoltod, a testi éned meghaljon. Nincs más út! Ez van! A Róma 8,13. az utolsó Ige. 

Róma 8,13. 
13. Mert, ha test szerint éltek, meghaltok; de ha a test cselekedeteit a Szellem által 

megöldöklitek, éltek.  
Halleluja! Külön alkalom lehetne, amikor beszélünk arról, hogy milyen fajta halálok vannak. Itt 

ez értelemszerűen nem a fizikai halálról szól, de arról is, hogy ez az „éltek” szó itt mit jelent. De 
biztos, hogy ez az Ige nagy igazságot mond. Ha test szerint éltek, akkor meghaltok, ez jelenthet egy 
elkülönülést, egy távolságot, jelenthet egy ellátásnélküliséget. Ha a test cselekedeteit a Szellem által 
megöldöklitek, éltek. Így lehetsz felkent! Így lehetsz felhasználható Isten számára és felkent. Így 
jön az erő kenete, ha a testi én meghal. A kenet mindig itt van, rendelkezésre áll. A Szent Szellem 
nem jön-megy. Az, hogy benned milyen mértékben tud felszínre jönni, megnyilvánulni, igazából az 
nem is Őrajta múlik, hanem rajtad, a te választásodon. Jézus nagyon határozottan beszélt erről is, 
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hogy ha valaki meg akarja tartani az életét, akkor elveszíti azt. Meghal önmagának, meghal a saját 
kívánságainak, a saját énjének. Sokan vannak az elhívottak, kevesen a választottak. Sokan vannak 
erre elhívva, kevesen vannak, akik hajlandóak megfizetni ezt az árat ezért, hogy igazi felkentek 
legyenek. Ez nem csupán az önfegyelemről szól, nem csupán az önkontrollról szól, hiszen a budd-
hista szerzetesek is képesek nagy önfegyelemben tartani a testüket. Ráadásul, ha összehasonlítjuk a 
keresztény eklézsiával, még ebben jobbak is, mint a keresztények, hogy önfegyelemben tartják a 
testüket. Még sincsenek felkenve. Tehát az önfegyelem az, hogy az ember megfeszíti a test indulatait, 
ezt a Szent Szellem által kell tennünk.  

Azt mondom neked, hogy szánd oda magad Istennek! Ez a mai üzenet egyik összefoglaló 
végpontja, hogy szánd oda magad Istennek! Szánd oda magad addig, amíg még nem késő! Az idő 
fogy, nem tudom, hogy észrevetted-e? Egy évvel öregebb vagy, mint tavaly ilyenkor. Tíz évvel 
öregebb vagy, mint tíz évvel ezelőtt ilyenkor. Korlátozott az idő, amit a földön élünk. Nincs végtelen 
időnk. Valaki leélte már az életének a negyedét, valaki a felét, valaki a háromnegyedét. Még nem 
késő, szánd oda magad Istennek! Amíg nem késő, mert eljön az idő, amikor már késő lesz, amikor 
már nem lehet változtatni. Most ezen az időtengelyen, amiben élünk, tér-időben tudunk gondolkozni. 
Az örökkévalóság pedig egy olyan dimenzió, amit nem tudunk felfogni, de egy biztos, hogy most 
koncentrálj arra, amiben most vagyunk. Most van idő, van tér, odaát már nem lesz ilyen, de most, 
amit kért tőled az Ige, azt tedd meg!  

Ilyen az üdvösséggel kapcsolatosan is a felhívás, ma van az üdvösség napja, mondja az Ige. Nem 
holnap, nem jövő héten, ma van az odaszánás ideje. Ma van a lehetőség arra, hogy vágyakozz arra, 
hogy felkent legyél, hogy igazi kenetben járjál, hogy igazi isteni erőben járjál, hogy azt lehessen rólad 
mondani, hogy te vagy az az ember, mint az Apostolok cselekedetei 10,38-ban Jézuson, rajtad is 
látszik, hogy az Isten veled van.  

Ez nem Istenen múlik, ez a mi választásunk. Ez a mi döntésünk! Nem tudom, hogy van-e bármi 
más, amire vágyakozhat az ember az életben, mint ez. Ez a legfontosabb dolog, amire az embernek 
szüksége van.  

Ami után vágyakoznod kell, az a kenet. Isten valóságos jelenléte, a valóságos áldása. A sátán 
persze próbál téged kihívás elé intézni minden nap, próbál meggyőzni, hogy ez időpocsékolás, hogy 
csak elvesztegeted az életedet ezzel a butasággal, inkább élvezni kellene az életet. Hidd el nekem, 
megéri, mert a kenetteljes élet sokkal élvezetesebb, mint a testben levő érzéki élet. Hidd el, hogy 
voltam mind a két oldalon. Tudom, miről beszélek. Az egyik egy ideig való gyönyörűséget ad, a 
másik egy örökkévalót. Nem lehet összehasonlítani a kettőt. A kenet miatt megéri. Ára van azonban 
ennek! Ára van, mert oda kell szánnod az idődet, oda kell szánnod az alázatodat, oda kell erre 
szánnod a nyitottságodat. Folyamatosan tanulni kell, alkalmazkodnod kell, alá vetned kell magadat, 
odafigyelés kell. Van egy csomó dolog, amivel kapcsolatban magaddal, a jellemeddel foglalkozni 
kell. Ez az ára! Ha hajlandó vagy erre, akkor Isten már odaadta. Nem ezután fogja adni, nem tudod ezt 
megvásárolni, nem tudsz ezért dolgozni, hogy ezt és ezt teszem, na, és akkor ezt és ezt várom. Adok 
öt percet, akkor öt kiló kenetet kérek. Nem lehet megvásárolni, mégis ára van. Ingyen ajándék, mégis 
ára van. Úgyhogy te az az ember vagy, mi az a gyülekezet vagyunk, az a közösség vagyunk, akik 
megfizetjük az árat. Ámen! Az a gyülekezet vagyunk, akiken meglátszik, hogy Isten velünk van. 
Ámen! Dicsőség Istennek! Halleluja! 
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
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